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Voorwoord 
 
Een intensief politiek jaar ligt achter ons: de campagne, op 21 maart de 
gemeenteraadsverkiezingen, de start van de fractie in nieuwe samenstelling na de beëdiging op 
29 maart, vervolgens de (in-)formatieperiode. Ondertussen ging het gewone politieke werk door. 
 
In het afgelopen jaar waren onze speerpunten duidelijk, en ook in het nieuwe jaar zetten wij ons 
graag weer in voor een samenleving waarin iedereen meetelt, met toekomst voor onze kinderen 
en gericht op een duurzame levensstijl. 
Onze doelen bereiken lukt alleen als we goed samenwerken. In de fractie, maar ook breder in de 
gemeenteraad. 
 
Een jaarverslag schrijven is een moment van reflectie. Als fractievoorzitter ben ik dankbaar voor 
de samenstelling van de fractie en de manier waarop we ons werk doen. Mensen met 
verschillende achtergronden, verschillende expertise, verschillende stijlen, maar samen kunnen 
we iets bereiken voor de inwoners van Ede, omdat we ons door God geroepen weten om ons in 
te zetten voor de samenleving. Wilt u met ons bidden om wijsheid, zodat we de juiste keuzes 
maken? 
 
Ik wens u veel leesplezier met dit jaarverslag. Ieder fractielid blikt terug op ontwikkelingen van 
het afgelopen jaar, het totaalplaatje geeft u een goed overzicht van wat ons bezig houdt! 
 
Namens de fractie wens ik u veel leesplezier! 
 
Cora Otter-Van den Bosch 
Fractievoorzitter 
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Terugblik op de campagne voor de Gemeenteraadsverkiezingen 

Door de ogen van campagneleider Remco van de Pol 
 
Voor sommigen lijkt het wellicht alweer een tijd geleden, maar we 
begonnen vorig kalenderjaar met onze blikken gericht op de 
gemeenteraadsverkiezingen op 21 maart 2018. Met de slogan 
‘Waardevol voor Ede’  zijn we onze relevantie voor de samenleving tot 
uitdrukking gaan brengen. Waarbij de focus lag op drie speerpunten. 
 

 Een samenleving waarin iedereen meetelt 
 Een samenleving met toekomst voor onze kinderen 
 Een samenleving gericht op een duurzame levensstijl 

 
De strategische beslissingen voor de campagne werden genomen door 
de campagne-leiding bestaande uit Remco van de Pol als campgneleider, 
Daan Weststrate als campagnemanager, Cora Otter als lijsttrekker en 
Aldert van Eck als bestuursvoorzitter. De hoofdmoot van het werk werd 
echter verzet door een energiek, jong campagneteam bestaande uit 
Anneleen van der Meer, Arie Barendrecht, Daan Weststrate, Dorethé 
Segers, Jaap Helmond, Nienke van de Pol en Remco van de Pol. 
 
Beleving 
Voor de campagne is voor de top-10 kandidaten een eigen 
profiel vastgesteld. Gedurende de campagne hield elke 
kandidaat richting middels dat profiel zodat onze eigen 
kandidaten niet te veel in elkaars electoraal vaarwater 
zouden gaan zitten. Dit kreeg onder andere vorm in 
persoonlijke flyers die in de eigen omgeving konden worden 
verspreid. 
De aandacht op de mensen achter alle waardevolle 
initiatieven in Ede resulteerde in een positieve beleving met 
focus op de mensen die we vanuit het raadhuis mogen 
dienen. 
 
Uitslag 
2014  7.607 stemmen  14,67% van het totaal 
2018  8.073 stemmen  14,91% van het totaal 
 
Aantal stemmers is toegenomen met 466 ten opzichte van 2014, wat een stijging betekent van +6,12%  
Ons aandeel van de totale gemeenteraad is gegroeid met +1,64% 
Twee goede plussen ten opzichte van wat tot dan toe de beste uitslag ooit was! 

Overigens zijn we daardoor als ChristenUnie Ede in absolute aantallen samen met Zwolle 
en Amsterdam bij de drie grootste afdelingen gaan horen, gemeten aan het totaal aantal 
stemmers binnen de eigen gemeente. 
 
Conclusie 
Zonder alle doelstellingen stuk voor stuk langs te lopen is er wel te concluderen dat ze allemaal 
zijn gehaald. Dat is toch een bijzondere prestatie waar we dankbaar voor mogen zijn. 
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van fractievoorzitter 
Cora Otter-Van den Bosch 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:  Cora Otter-Van den Bosch 
Adres: Van Balverenweg 95A,  

6721ZV Bennekom  
Telefoon:  06 58 910 525 
E-mail:  cora.otter@ede.nl 
 
Raadslid sinds: 27 maart 2014 
Twitter:  @coraotter 
Portefeuilles: Sociaal Domein - Jeugdzorg - 

Openbare orde en veiligheid - 
Financiën - Bestuur en 
organisatie  

Fractietaken: Fractievoorzitter, Lid Presidium, 
coalitie-overleg 

 
 
 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk bezig gehouden? 

Verkiezingen, informatie, formatie, bestuursakkoord 
De ChristenUnie heeft bij de gemeenteraadsverkiezingen op 21 maart in Ede winst geboekt. Met 
zo’n 500 extra stemmen zijn we één van de winnaars geworden, we behouden onze 6 zetels en 
worden de tweede partij van Ede. Een schitterend resultaat. Direct na de verkiezingen start de 
informatie-periode onder leiding van informateur Peter Schalk (fractievoorzitter SGP in de Eerste 
Kamer). Later voegt Gerhard van den Top, (Dijkgraaf  Amstel, Gooi Vecht en niet gebonden aan 
een politieke partij) zich als 2e informateur daarbij. Tijdens de informatie wordt gekeken welke 
partijen met elkaar een stabiele coalitie kunnen vormen. Bij alle opties die voorbij komen, is de 
ChristenUnie betrokken. Uiteindelijk, na vele gesprekken, wordt de combinatie ChristenUnie-
CDA-GemeenteBelangen-GroenLinks-D66 het meest kansrijk geacht door de informateurs. De 
formatie onder leiding van Gerhard van den Top start op 16 april en nog geen week later 
verlaten 2 van de 3 raadsleden van D66 de fractie. Een nieuwe situatie ontstaat. D66 verlaat de 
formatie, de VVD neemt de opengevallen plaats in. Weken van intensieve gesprekken en 
onderhandelen volgen. Op 17 mei wordt het concept-bestuursakkoord ‘Ruimte voor Ede’ 
gepresenteerd aan de raad en het nieuwe college wordt geïnstalleerd. Onze insteek is altijd 
geweest om zo breed mogelijk draagvlak te creëren voor het bestuursakkoord. Bij de bespreking 
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op 7 juni geven de niet-coalitie-fracties nog aanvullingen mee ter overweging die we grotendeels 
overnemen. Door het sluiten van dit bestuursakkoord kunnen we veel belangrijke ChristenUnie-
punten verwezenlijken of op z’n minst dichterbij brengen.  

Toegankelijkheid  station Ede-Wageningen 
De ChristenUnie vindt het belangrijk dat iedereen goed mee kan doen in de samenleving, ook 
mensen met bijvoorbeeld een lichamelijke beperking en ouderen die slechter ter been worden. 
Dat vraagt aandacht in de manier waarop we gebouwen, winkels en de openbare ruimte 
inrichten. Een goed toegankelijk station hoort daarbij. In het ontwerp voor nieuwe station Ede-
Wageningen, waarvan de bouw volgend jaar start, was hier rekening mee gehouden. In 
augustus bleek het ontwerp aangepast te zijn: een deel van een gelijkvloerse doorgang is 
geschrapt. Door middel van raadsvragen, toegelicht door middel van een filmpje op onze 
Facebook-pagina en een interview bij Ede TV, hebben we hier aandacht voor gevraagd en het 
college opgeroepen met een oplossing te komen. Een constructief gesprek met de 
verantwoordelijk wethouder, Peter de Pater, volgde en de toezegging dat toegankelijkheid 
geborgd is hebben we gekregen. De uitwerking hiervan blijven we uiteraard volgen, hetzelfde 
geldt voor andere plannen waarbij toegankelijkheid van belang is. 
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van raadslid 

Daan Weststrate 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:  Daan Weststrate 
Adres:  Sint Hubertus 7, 

6713 JN Ede  
Telefoon:  06 27 358 585 
E-mail:  daan.weststrate@ede.nl  
 
Raadslid sinds: 08 mei 2014 
Twitter:  @daanweststrate  
Portefeuilles: Economie en Arbeidsmarkt - 

Onderwijs - Jeugd & Studenten - 
Levendig Centrum / Ede Visie 
2030 - Regio FoodValley - World 
Food Center (WFC)  

Fractietaak: Fractiesecretaris - Lid 
Regiocommissie FoodValley 

 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2017 voornamelijk bezig gehouden? 

Hoogspanningslijnen ondergronds aanbrengen 
Al jaren pleiten we voor het ondergronds brengen van de hoogspanningslijnen. Vanwege de 
risico’s voor de volksgezondheid, maar ook vanwege de belemmeringen die deze kabels en 
masten geven in wijken en tuinen. Nu lijkt het eindelijk te gaan gebeuren. In de begroting van 
2019 is geld gereserveerd om de hoogspanningslijn die boven de kern van Ede loopt (tracé 
vanaf de N224 over o.a. de Zeeheldenbuurt en de Klaphekbuurt) ondergronds te brengen. Op 12 
november 2015 heb ik via een motie het college verzocht te onderzoeken hoe de 
hoogspanningslijn zo snel mogelijk ondergronds kan worden gebracht én de benodigde gelden 
hiervoor te reserveren. Nu deze fase achter de rug is, kunnen de voorbereidingen écht beginnen. 
Met de vaststelling van dit geld in de begroting gaat een lang gekoesterde wens van de 
ChristenUnie in vervulling maar we zijn er nog niet. De ChristenUnie is al bijna 13 jaar bezig om 
dit punt te realiseren. Het wordt nu tijd om de hoog gespannen verwachtingen van de inwoners 
van Ede, wonend in de buurt van de bovengrondse hoogspanningslijn, waar te maken. Daar heb 
ik mij de afgelopen periode voor ingezet en dat blijf ik doen. 
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Kindercollege 
In het vorige jaarverslag meldde ik met enige trots dat er een Kindercollege zou gaan komen. 
Ondertussen zijn ze halverwege het afgelopen jaar begonnen en was er een heuse installatie.  
De gemeente Ede heeft hiermee vanaf 11 juli jl. een Kindercollege, bestaande uit 1 
kinderburgemeester en 4 kinderwethouders. Eind 2017 is het initiatiefvoorstel van o.a. de 
ChristenUnie aangenomen om een Kindercollege aan te stellen met als doel kinderen meer te 
betrekken bij de lokale politiek. In het tweede kwartaal van 2018 is de oproep gedaan aan 
kinderen van groep 7/8 van basisscholen om zich aan te melden voor het Kindercollege. De 
bedoeling was drie kandidaten te selecteren, waarvan een kinderburgemeester en twee 
wethouders. De kwaliteit van de 15 kinderen die zich hadden aangemeld was hoog. Daarom 
heeft de Kindercollegecommissie vijf kinderen geselecteerd, die nu gezamenlijk het Kindercollege 
vormen.  

Watertappunten 
Als het gaat over gezond en duurzaam voedsel is het voor de ChristenUnie net zo 
vanzelfsprekend dat het ook over water gaat en vragen wij ook steeds aandacht voor de 
watertappunten. Water is duurzaam en gezond. We hebben heerlijk drinkwater in onze 
gemeente. Hoe handig is dit? Als het aan de ChristenUnie ligt, komen er een aantal 
watertappunten in Ede zondat inwoners en toeristen heel gemakkelijk water kunnen bijvullen. 
Deze watertappunten zouden dan geplaatst moeten worden bij diverse druk bezochte plaatsen 
in Ede en bij speelplaatsen of toeristische plaatsen zoals bijvoorbeeld de Schaapskooi op de 
Ginkelse heide. Zo kun je door de hele kern straks gratis je flesje met water (bij)vullen. Dit 
probeerde de ChristenUnie, samen met diverse andere partijen in de gemeenteraad, voor elkaar 
te krijgen via een motie tijdens de behandeling van de Programmabegroting 2019-2022. De 
motie werd met een grote meerderheid aangenomen.  
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van raadslid 

Dirjanne van Drongelen 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:  Dirjanne van Drongelen 
Adres:  Asakkerhof 39,  

6718 ZR Ede 
Telefoon:  06 40 10 40 10  
E-mail:  Dirjanne.van.drongelen@ede.nl  
 
Raadslid sinds: 29 januari 2015 
Twitter:  @DirjannevD 
Portefeuilles: Jeugd & Studenten - Onderwijs - 

Openbare orde & Veiligheid - 
Arbeidsparticipatie en inkomen - 
Jeugdzorg - Maatschappelijke 
ondersteuning - Wijken & 
Buurten 

Fractietaak: Lid Fractiebestuur  
 
 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk bezig gehouden? 

Arbeidsparticipatie - Werkkracht 
In ons vorige jaarverslag heb ik geschreven over de start van Werkkracht per 1 januari 2018. 
Werkkracht heeft de opdracht alle mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt te begeleiden 
naar werk.  
Halverwege het jaar zijn we in een informatieve bijeenkomst bijgepraat over de stand van zaken 
en dit najaar hebben we een bezoek gebracht aan de locatie aan de Molenstraat. Doordat 
Werkkracht is ondergebracht in een B.V. staat de uitvoering van de Participatiewet voor ons als 
raad op afstand. Het afgelopen jaar heeft duidelijk gemaakt dat het best een uitdaging blijkt om 
hier zicht op te hebben en houden. Maar het is niet onmogelijk.  
Een mooi voorbeeld van wat Werkkracht, in samenwerking met gemeente Ede en ACV, doet is 
het Samenwerkbedrijf. Het Samenwerkbedrijf is verantwoordelijk voor een deel van het 
onderhoud van de openbare ruimte en zet hier mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 
voor in. In het najaar hebben Sandra en ik een ochtend meegelopen en hebben we mooie 
verhalen gehoord over hoe dit bedrijf een werkplek kan bieden aan mensen die anders allang 
afgehaakt of ontslagen zouden zijn.  
 



     Jaarverslag van de fractie over het jaar 2018    Pagina 10  

 

Integratie  
In de tweede helft van dit jaar heeft de gemeente twee keer een werkconferentie georganiseerd 
om het gesprek aan te gaan met organisaties/initiatieven die zich richten op statushouders. Bij 
de eerste conferentie ben ik aanwezig geweest en opnieuw onder de indruk geraakt van de wat 
er, veelal vrijwillig, wordt gedaan voor deze nieuwe inwoners van Ede. Ik ontmoette onder 
andere een jonge vrouw die met een aantal anderen een meidenclub is gestart voor 
tienermeiden uit de Internationale Schakelklas (ISK). In november mocht ik een 
woensdagmiddag mee. Ze vertelde me dat het voor deze meiden zo belangrijk is om, naast het 
contact met Nederlandse leeftijdsgenoten, tijd met elkaar door te brengen en een plek te 
hebben waar alle vragen die het leven in een nieuw land met zich meebrengen gesteld kunnen 
worden. Als ChristenUnie blijven we ervoor pleiten dat initiatieven als deze door de gemeente 
(financieel) ondersteund worden.  
In het verlengde van dit onderwerp hebben we als ChristenUnie bij de Programmabegroting een 
motie die oproept tot een eerlijk kinderpardon mede ingediend. Een onderwerp dat landelijk 
speelt en waar we op lokaal niveau weinig invloed op uit kunnen oefenen, maar wat ons zo na 
aan het hart ligt. Bij het schrijven van dit jaarverslag is net bekend dat staatsecretaris Harbers 
definitief heeft laten weten dat de Armeense familie Tamrazyan Nederland moet verlaten. Mijn 
hart huilt bij berichten als deze. Wat zouden we graag zien dat dit gezin, en de gezinnen van 
zo’n 400 andere kinderen die langer dan 5 jaar in Nederland wonen, hier veilig kunnen blijven.  
 
Het raadswerk 
Op 10 november was het de dag van de mantelzorger. In het kader daarvan heb ik een filmpje 
gemaakt om onze waardering voor alle mantelzorgers uit te spreken, want wat een helden zijn 
dat! De reacties die hierop kwamen boden mogelijkheden voor gesprekken over de overbelasting 
van mantelzorgers, de behoefte aan ondersteuning en de ervaringen met de gemeente. 
Daarnaast hebben Cora en ik gesproken met een medewerker van Malkander, die 
verantwoordelijk is voor de ondersteuning van mantelzorgers. We hebben vragen gesteld aan 
een ambtenaar. En we hebben in verschillende raadsvergaderingen aandacht gevraagd voor o.a. 
maatwerk in de ondersteuning van mantelzorgers. Deze schets is tekenend voor ons raadswerk. 
We vergaderen veel, maar het is een onderdeel van een groter geheel. Ik vind het een voorrecht 
dit raadswerk te mogen doen en ben dankbaar voor de inbreng die al die gesprekken, 
werkbezoeken en bijeenkomsten daarvoor leveren. Dus: ik ga graag het gesprek aan over 
vragen, ideeën, ervaringen en meer! 
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van raadslid 

Bram van der Beek 
 
Persoonlijke gegevens  
Naam:   Bram van der Beek 
Adres:   Piet Smithof 17,  

6711 XR Ede  
Telefoon:   06 17 678 670  
E-mail:   bram.van.der.beek@ede.nl  
Twitter:   @bram_beek  
 
Raadslid sinds:  29 maart 2018  
Portefeuilles:  Woningmarkt - Duurzaamheid 

Ruimtelijke Ordening –  
Natuur & Landschap, 
Groenonderhoud 

 
 

 
 
 

 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk beziggehouden?  

CPO’s  
Half november kreeg ik de sleutel van ons nieuwe huis. Normaal al een heel bijzonder moment, 
maar voor ons als gezin was dit extra feestelijk: we zijn er namelijk ruim 5 jaar mee bezig 
geweest. Wij hebben ons huis laten bouwen middels CPO (Collectief Particulier 
Opdrachtgeverschap). Bij een CPO is er een vereniging van toekomstige huurders of kopers die 
samen het hele traject doorlopen. Van het kopen van de grond, het selecteren van een architect, 
het bepalen van de collectieve en individuele woonwensen tot het selecteren van de aannemer. 
Een intensief traject waar je zelf aan de knoppen zit, en waar je je toekomstige buren voordat je 
er woont al goed leert kennen. Ik heb mij het afgelopen jaar ingezet voor helder CPO-beleid 
waar toekomstige CPO’s in Ede mee geholpen zijn. Want 5 jaar een traject doorlopen is eerlijk 
gezet wel een uitputtingsslag.  
 
Momenteel faciliteert de gemeente Ede een aantal CPO-initiatieven. Niet elk initiatief loopt 
soepel. Dat kan beter. Ik denk dat we zowel de initiatiefnemers als de gemeente Ede kunnen 
helpen door een paar aanpassingen in ons beleid te maken. Door actief doelen te stellen kan de 
gemeente CPO-initiatieven beter tot zijn recht laten komen en denkt ze vooraf mee. Dit draagt 



     Jaarverslag van de fractie over het jaar 2018    Pagina 12  

 

bij aan maatwerk en een meer divers woningbestand. Daarnaast kunnen dit soort projecten een 
bijdrage leveren aan beleidsdoelen zoals duurzaamheid en zorg. Het is daarvoor van groot 
belang dat de kaders van tevoren vaststaan. De toekomstige bewoners zijn leken en hebben 
meer duidelijkheid nodig dan professionals. Een heldere procedure, verwachtingen, deadlines en 
grondprijzen zijn daarom voorwaarden om een goede start te maken en de doorlooptijden niet 
te veel te laten oplopen. Om dit te bereiken heb ik een motie opgesteld die de ChristenUnie 
heeft ingediend tijdens de algemene beschouwingen. Deze motie is door de gemeenteraad 
aanvaard. Ik kijk uit naar de uitwerking en zal dit onderwerp blijven volgen. 
 

Uitnodigingskader 
Ede wil uiterlijk in 2050 energieneutraal zijn. Dat stelt ons voor een enorme opgave. De 
energietransitie wordt gezien als de grootste ruimtelijke opgave van de komende decennia en is 
ingestoken vanuit een wens naar een duurzamere samenleving. In het bestuursakkoord hebben 
wij afgesproken dat wij in Ede de komende 4 jaar 50 hectare aan zonnepanelen in veldopstelling 
willen realiseren, een verdrievoudiging van zonnepanelen op daken en tenminste 2 extra 
windturbines. Tegelijkertijd willen wij dit zorgvuldig doen. Niet elke locatie leent zich voor 
zonnevelden of windturbines. Daarom is het nodig om ‘spelregels’ af te spreken voor het 
(grootschalig) opwekken van duurzame energie. Wij nodigen met deze spelregels iedereen uit 
die mee wil werken aan de verduurzaming van Ede. Het afgelopen jaar heb ik de visie van de 
ChristenUnie mogen inbrengen tijdens de vergaderingen van de ‘Taskforce Duurzaamheid’. 
 
Zo heb ik namens de ChristenUnie mogen benadrukken dat ‘onze’ zonneparken alleen maar 
duurzame energie kunnen produceren als de locaties er wat biodiversiteit betreft op vooruit 
gaan. Wereldwijd is er nog 70% van de oorspronkelijke biodiversiteit over. In Nederland is dit 
een schokkende 15%. Als we dan aan de slag gaan met grootschalige ruimtelijke ingrepen, dan 
kan het niet zo zijn dat we dit aspect niet meenemen. Wij willen tevens indieners van 
energieprojecten verplichten iets toe te voegen aan de omgeving. En ja, ik weet dat veel 
ontwikkelaars zeggen dat ze op die manier niet of lastiger hun blauwe zeeën aan panelen 
kunnen creëren, maar wat de ChristenUnie betreft verdienen onze inwoners, bezoekers, maar 
vooral de latere generaties ook beter dan dat. Ook willen wij ontwikkelaars wijzen op het 
potentieel aan panelen op daken. Wanneer zij nog flinke oppervlakte aan daken beschikbaar 
hebben, dienen zij die eerst vol te leggen alvorens zij met plannen voor panelen in veldopstelling 
kunnen komen. Tenslotte vinden wij het belangrijk dat omwonenden van energieprojecten 
kunnen meeprofiteren van de opbrengsten. Ook dat is belangrijk voor het draagvlak. Het besluit 
over het uitnodigingskader wordt begin 2019 genomen. 
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van raadslid 

Niek van den Brink 

 
Persoonlijke gegevens  
Naam:   Niek van den Brink  
Adres:   Piersonplein 29,  

6741 WX Lunteren  
Telefoon:   (06) 40 99 32 94  
E-mail:   niek.van.den.brink@ede.nl  
Twitter:   @niekvandenbrink  
 
Raadslid sinds:  17 mei 2018  
Portefeuilles:  Woningmarkt - Duurzaamheid - 

Food - Verkeer & Vervoer - 
FoodValley - Natuur & 
Groenonderhoud - Recreatie & 
Toerisme 

 
 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk bezig gehouden?  

Eikenprocessierups  
We hadden afgelopen jaar te maken met een warm voorjaar. Dit resulteerde in een goed jaar 
voor de eikenprocessierups. Vervelend, want dit beestje met z’n brandharen kan schade 
toebrengen aan de huid en luchtwegen van mens en dier. Ik heb hiervoor aandacht gevraagd 
middels het stellen van schriftelijke vragen. Ik verwacht dat dit probleem van de 
eikenprocessierups komende jaren zal toenemen door het warmer wordende klimaat. Wij willen 
dat er wordt ingezet op goede communicatie met de inwoners van gemeente Ede. Wat kunnen 
inwoners zelf doen om de rups terug te dringen en wat moeten zij aan professionele bestrijders 
overlaten? En, kunnen we inzetten op het aantrekken van natuurlijke vijanden, zoals koolmezen, 
waardoor ook de natuur zelf een handje kan meehelpen bij de bestrijding? 

Vuurwerk  
Vuurwerk is emotie: inwoners zijn fel tegenstander, of vinden het een traditie waar je niet aan 
mag komen, ondanks de vele argumenten die tegen vuurwerk pleiten. De politie pleit al langer 
voor een verbod op met name knalvuurwerk en vuurpijlen. Ook oogartsen, de 
Dierenbescherming en verzekeraars willen een vuurpijl- en knalverbod. Na het aannemen van 
een motie in de Tweede Kamer op 26 juni jl. die gemeenten de mogelijkheid geeft om over te 
gaan tot een vuurwerkverbod, zien wij de mogelijkheid om in Ede door te pakken. Ede wil een 
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duurzame gemeente zijn, en dan moeten we onze ogen niet sluiten voor de schadelijke effecten 
van vuurwerk. Schade aan mens, milieu, dieren en de openbare ruimte. De raad heeft op ons 
initiatief een motie aangenomen die het college oproept om het centraal afsteken van vuurwerk 
te stimuleren. Daarnaast vroeg de motie om onderzoek naar het draagvlak van een verbod op 
consumentenvuurwerk in Ede. Dit onderzoek heeft inmiddels plaatsgevonden via het 
inwonerspanel en geeft aanleiding om hier ook in 2019 over te debatteren. Daarom heb ik een 
debat aangevraagd voor in het tweede kwartaal van 2019. 
 

Tiny Houses 
In 2016 heb ik een informatieavond georganiseerd over Tiny Houses. Dit zijn kleine (<50m2), 
goedkope, duurzame woningen die voor een bepaalde groep zeer wenselijk zijn. De animo voor 
dit type woningen bleek groot. Sinds deze avond is er een groep ontstaan die Tiny Houses wil 
realiseren in Ede. Omdat Ede nog helemaal geen beleid had hierover, is daar in 2017 hard aan 
gewerkt. Maar we zijn inmiddels in 2018 aangeland en 2019 staat voor de deur. Nog steeds is er 
geen locatie voor Tiny Houses in Ede bepaald. Het college treuzelt wat mij betreft. Dit was voor 
mij aanleiding om de wethouder hierover te bevragen tijdens de algemene beschouwingen van 
dit najaar. De ChristenUnie kreeg de toezegging dat in het eerste kwartaal van 2019 
duidelijkheid verschaft wordt over een locatie voor Tiny Houses. 

Lelystad Airport 
Op het congres van de ChristenUnie (landelijk) is onze motie aangenomen die oproept om het 
luchtruim zo snel mogelijk te herzien. Dat kan wat ons betreft eerder dan 2023. Deze motie heb 
ik samen met Engbert Jan Ruitenberg uit Oldebroek geschreven. Lelystad Airport kan wat ons 
betreft pas open als vliegtuigen op normale hoogte kunnen gaan vliegen. Als Lelystad Airport 
daardoor later open kan, dan zij dat maar zo. Wij willen opkomen voor de gezondheid van onze 
inwoners, de toeristische sector en onze kwetsbare natuurgebieden. 
Jarenlang extra geluidsoverlast, uitstoot van fijnstof en stikstof kunnen wij niet toestaan. 
Het dossier Lelystad Airport blijft mijn aandacht hebben, evenals die van Leon Meijer, wethouder 
luchtvaart. 

Stadspark Ede Centrum 
Tijdens een raadsvergadering over de fysieke plannen in Ede Centrum, heb ik gevraagd om de 
herinrichting van het stadspark naar voren te halen. Ik zie een mooie kans om de vele natuur 
aan te laten sluiten bij het centrum. De Trapakkers passen prima bij het thema Food dat voor 
Ede heel belangrijk is. Meer informatie is hier gewenst en het beeld van 'De Zaaier’ zou juist hier 
mooi passen. De ruimte aan de westkant moet uitnodigen om te spelen en te bewegen. De 
huidige kunst en de jaarlijks terugkerende ijsbaan passen goed in dit thema. Als laatste kent het 
huidige stadspark een vijver, normaal een impuls voor vogels en insecten, maar biodiversiteit is 
er nauwelijks te vinden. Het zou mooi zijn als op dit stuk, tussen de Trapakkers en het stuk bij 
de afdeling publiekszaken, meer ruimte komt voor bloeiende planten en ander groen. Natuur en 
biodiversiteit zijn belangrijke speerpunten voor Ede.  
Laten we dit dan ook hier zichtbaar maken. 
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van raadslid 

Sandra Kooij-Van Roekel 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:   Sandra Kooij-van Roekel 
Adres:  Van Regteren Altenastraat 12,  

6717 WX, Ede 
Telefoon:   06 44 838 821 
E-mail:   sandra.kooij@ede.nl 
 
Raadslid sinds:  12 juli 2018 
Twitter:   @SandraKooijRoek 
Portefeuilles: Cultuur, Arbeidsmarkt, 

Arbeidsparticipatie en inkomen, 
Sport, Recreatie & Toerisme, 
Wijken & Buurten, Bestuur & 
Organisatie 

 
 
 
 
 
Waarmee heb ik mij als raadslid in 2018 voornamelijk bezig gehouden? 

Verkiezingen en inwerken 
In 2017 heb ik meegedaan aan het proeflokaal (kennismaken met de politiek) van de 
Christenunie Ede. Hierdoor ben ik enthousiast geworden en uiteindelijk voor de 
gemeenteraadsverkiezingen van 21 maart op plek 8 van de lijst terecht gekomen. Van de 
verkiezingstijd heb ik genoten. We hebben als fractie veel mensen en mooie initiatieven in Ede 
bezocht en zo in de praktijk laten zien wat we als partij waardevol vinden. Na de verkiezingen 
ben ik aan de slag gegaan als fractievolger en leer ik de politiek in Ede beter kennen. Vanwege 
de emigratie van Peter Jansen naar Curacao ben ik op 12 juli alsnog als raadslid geïnstalleerd. Ik 
merk dat ik het leuk vind om me als raadslid echt namens de bevolking van Ede in te zetten. 
Contact met bewoners en organisaties in Ede vind ik erg belangrijk om te ontdekken waar 
behoeftes en kansen liggen. Als fractie zijn en worden we steeds meer een team en ik geniet 
van de samenwerking. We vullen elkaar goed aan en zetten ons in voor een samenleving in Ede 
waarin iedereen mee kan doen, toekomst voor onze kinderen en een duurzame levensstijl.  

Wijkwerk 
Als raadslid zet ik mij graag in voor de leefbaarheid in de verschillende wijken van Ede. Er zijn 
goede contacten met de KenHem Community die zich inzet voor de onderlinge zorg en 
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verbinding van bewoners in Kernhem. In Ede-zuid ben ik aangehaakt bij het wijkoverleg. Hier 
nemen onder andere medewerkers van Malkander, Handhaving & Toezicht, de wijkagent, 
buurtverbinders, de wijkcoördinator en diverse bewoners van Ede-zuid deel. Op deze manier leer 
ik mensen kennen en hoor ik wat er speelt in de wijk. 
 
Om elkaar als wijkbewoners te ontmoeten zijn speelplekken en parken erg belangrijk. In Ede-
zuid genieten veel omwonenden van de ruimte en faciliteiten in het Huygenspark. Helaas wordt 
er, met name in de zomer, soms overlast ervaren in het park van ‘hangjeugd’. Sommige 
wijkbewoners voelen zich daardoor minder veilig en hebben het idee dat de gemeente hen hierin 
niet hoort. Dit was voor mij aanleiding om op 26 oktober raadsvragen te stellen aan het college 
over de aanpak van deze overlast, de inrichting van het park en de communicatie tussen 
omwonenden en de gemeente. Mede naar aanleiding hiervan zijn diverse wijkwerkers opnieuw 
in gesprek gegaan met verschillende omwonenden. Het wijkteam gaat zich inzetten om samen 
met bewoners en de betreffende jeugd de overlast te verminderen en de betrokkenheid van 
bewoners zelf bij het park te vergroten. 

Preventieakkoord 
Als ChristenUnie Ede zetten we ons graag in voor de toekomst van onze kinderen. Een gezonde 
levensstijl is hier een belangrijk onderdeel van. Dan denken we bijvoorbeeld aan rookvrije sport 
en scholen, gezond eten, genoeg bewegen, minder overgewicht en minder alcoholgebruik. 
Voetbalvereniging DTS ’35 bijvoorbeeld zet stappen om rookvrij te worden. Op 2 november 
hebben we een filmpje gemaakt op hun voetbalveld om dit goede voornemen te onderstrepen.1 
We hebben afgesproken dat ik komend jaar nog een keer terugkom om te horen hoe het gaat 
‘op weg naar rookvrij’. 
 
De ChristenUnie denkt dat we deze initiatieven nog verder kunnen versterken door meer 
samenwerking en een integrale aanpak. Om die reden hebben wij op donderdag 15 november 
een voorstel (motie) ingediend. Met deze motie vragen wij het college om als gemeente Ede een 
Lokaal Preventieakkoord op te stellen met lokale partners (sportverenigingen, onderwijs, 
ouderenzorg, jeugdzorg, Ziekenhuis Gelderse Vallei, GGD, horeca en detailhandel, 
voedselproducenten en anderen) met als doel afspraken te maken die leiden tot een (nog) 
gezonder en vitaler Ede. 
 
Helaas is deze motie verworpen. Er waren 19 stemmen voor (ChristenUnie, CDA, GroenLinks, 
DKE, D’66 en PvdA) en 20 tegen (VVD, SGP, BurgerBelangen, EdeNu en Gemeentebelangen). Als 
ChristenUnie Ede vinden we dit een gemiste kans, maar we blijven ons natuurlijk inzetten om 
een gezonde levensstijl voor de inwoners van Ede te stimuleren en alle initiatieven waar mogelijk 
te versterken. 

                                                
1 https://twitter.com/ChristenUnieEde/status/1062989287451512832  

https://twitter.com/ChristenUnieEde/status/1062989287451512832
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van fractievolger 

Harry Hindriks 
 
Persoonlijke gegevens 
Naam:  Harry Hindriks 
Adres:  Liebeek 14,  

6715 HR Ede 
Telefoon: 06 21 802 297 
E-mail  harry.hindriks@ede.nl 
 
Fractievolger:  vanaf 16 april 2015 tot 21 maart 2018 en 

vanaf 14 juni 2018 tot heden 
Portefeuilles: Bestuur & Organisatie - Financiën - 

Ruimtelijke Ordening & Milieu - Verkeer & 
Vervoer Infrastructuur -  
World Food Center 

Fractietaak: Lid Fractiebestuur (Penningmeester) 
 
 
 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk bezig gehouden? 

Bestuur & Organisatie 
De eerste helft van 2018 heeft vooral in het teken gestaan van de verkiezingen. Dit met inbegrip 
ven de politieke nasleep daarvan, namelijk de vorming van een nieuw college van B&W.  Voor 
mij had een en ander tot gevolg dat aan mijn fractievolgerschap op de dag van de verkiezingen 
in maart 2018 een einde kwam. Pas op 14 juni 2018 werd ik opnieuw fractievolger. Een en ander 
heeft uiteraard ook gevolgen gehad voor de zaken waarmee ik mij bezig heb kunnen houden. Bij 
bestuur & organisatie gaat het overigens nogal eens om zaken die vanwege hun geringe 
politieke gewicht dan wel hun vertrouwelijk karakter wat meer op de achtergrond blijven. 

Ruimtelijke Ordening & Milieu 
Nog voor de voor de verkiezingen in maart van dit jaar werd in januari de “Startnotitie 
Omgevingswet” behandeld. Dat is een nieuwe wet die naar verwacht wordt op 1 januari 2021 in 
werking zal treden. Met de Omgevingswet wordt – in Jip en Janneketaal – beoogd dat in de 
toekomst voor het verrichten van één activiteit ook nog maar één vergunning nodig is, In die 
ene vergunningsprocedure worden dan alle verschillende aspecten integraal meegenomen. 
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World Food Center 
Een zaak die in 2018 wel volop de aandacht kreeg en dat ook in 2019 zal blijven krijgen is de 
komst van het World Food Center (afgekort: WFC) in Ede. Dat is ook nodig want de 
voedselproblematiek vraagt wereldwijd om integrale aandacht en oplossingen. In het WFC 
ontmoeten consumenten, bedrijven, kennisinstellingen, agrariërs en lokale voedselproducenten 
elkaar om kennis te ontwikkelen en te delen. Bezoekers zullen kunnen gaan ervaren hoe voedsel 
wordt geproduceerd, bewerkt, getransporteerd en gegeten. De historische Mauritskazerne zal 
daarin een heel eigen belangrijke en toekomstgerichte plaats gaan innemen.  
 
Bij de ontwikkeling van de plannen zullen Edese en regionale partners betrokken worden. Ook 
de inwoners van ede zullen volop de gelegenheid krijgen om ideeën, activiteiten en 
evenementen op de locatie te ontwikkelen. Zelfs al voordat het World Food Center Experience in 
2021 zijn deuren in de Mauritskazerne zal openen. 
 
Het gebied waarin het World Food Center zal komen is 28 hectare groot. Op dit moment is 
natuurlijk nog niet duidelijk wat het WFC voor Ede allemaal precies met zich mee gaat brengen. 
Maar wel duidelijk is dat het na de komst van het WFC in Ede gaat bruisen van food 
gerelateerde activiteiten en bedrijven. De ChristenUnie Ede vindt het positief dat Ede op deze 
wijze een belangrijke bijdrage kan leveren aan het nader in beeld brengen en helpen oplossen 
van het wereldwijde voedselvraagstuk.  
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van fractievolger 

Jaap Helmond 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:   Jaap Helmond 
Adres:   Rijksweg 45, 

6718 WK Ede 
Telefoon:  06 29 737 456  
E-mail:   jaap.helmond@ede.nl  
Fractievolger sinds: 13 september 2018 
Twitter:   @JaapHelmond 
Facebook:  /jaaphelmond 
Instagram:  @Jaaphelmond 
Portefeuilles:  Food - Cultuur - Levendig  
   Centrum - Economie - Sport 
 
 
 
 
 
 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2018 voornamelijk beziggehouden? 
 

Voorstellen 
Ik ben Jaap Helmond, 29 jaar, getrouwd met Gertine en woonachtig in Ede. In het dagelijks 
leven studeer ik HBO-Theologie en richt ik mij voornamelijk op gemeenteopbouw en missionaire 
presentie. Daarnaast heb ik een klein bedrijfje in evenementenorganisatie en -techniek. Als 
iemand die altijd een bijzondere interesse heeft voor de politiek, ben ik blij en dankbaar om mij 
in te zetten in de Edese politiek. Ik doe dat met veel overtuiging en ideaal. Ideaal om mee te 
bouwen aan een betere wereld. Een betere wereld is voor mij een wereld waarin we omzien 
naar elkaar en op een verantwoorde manier met de schepping omgaan. Idealen die heel goed 
passen bij de ChristenUnie. Ik draag daarom dat gedachtegoed met trost uit. Mijn grote 
voorbeeld hierin is Jezus. Jezus die omziet naar de ander, ook naar de minderheden. Dat wil ik 
ook en daar zal ik altijd voor strijden. 

Verkiezingen 
In aanloop van de verkiezingen heb ik meegedraaid in het campagneteam. Wat hebben wij een 
mooie campagne neergezet. Ik kijk daar met veel plezier en trots op terug. Wat wij heel 
belangrijk vinden is om ons eigen verhaal te vertellen. Wij hebben namelijk een heel goed 
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verhaal. De drie speerpunten zijn speerpunten om trots op te zijn. Een samenleving waarin 
iedereen meetelt, met toekomst voor onze kinderen en gericht op een duurzame levensstijl. Daar 
doen wij ons best voor, daar zetten wij ons elke dag weer voor in. We hebben ons in de 
campagne voornamelijk op die punten geprofileerd en ik heb me daarvoor mogen inzetten.    
 
Het raadswerk 
Naast het raadswerk houd ik mij ook bezig met een deel van de pr. Om de informatievoorziening 
op pijl te houden produceren we filmpjes, waarin we uitleg geven over wat we doen. We vinden 
het namelijk belangrijk om jullie op de hoogte te houden van ons werk. We proberen dat op een 
hippe manier te doen. We zetten veel in op Social Media en hopen dat de komende tijd ook uit 
te breiden. 
Verder wil ik mij gaan focussen op mijn portefeuille. Ik houd mij bezig met economie, sport, 
cultuur, food en levendig centrum. Onderwerpen die mij liggen en waar ik mij graag voor inzet. 
De afgelopen tijd ben ik voornamelijk bezig geweest met inlezen van de dossiers. De komende 
tijd wil ik gebruiken om het ChristenUnie geluid op die portefeuilles te laten klinken. Eerlijk en 
duurzaam ondernemen en gezond en verantwoord leven in ons mooie Ede.  
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Terugblik op het politieke jaar 2018 

Door de ogen van wethouder 

Leon Meijer 

 
Persoonlijke gegevens 
Naam:  Leon Meijer  
 
Wethouder sinds: 08 mei 2014 
Twitter:  @leonmeijer_ 
Portefeuilles: Jeugdzorg & Jeugd - Onderwijs - 

Centrum Jeugd en Gezin & 
Sociaal Teams - 
Gezondheidszorg - WFC & 
KennisAs Ede-Wageningen - 
Food - Regio FoodValley - 
Financien - Luchtvaart 

 
 
 
 
 
 
 
Met welke dossiers heb ik mij in 2018 voornamelijk bezig gehouden? 

World Food Center  
In het bestuursakkoord ‘Ruimte voor Ede 2018 - 2022’ schreven we in mei 2018 als 
coalitiepartijen op: ‘We zien het WFC als unieke kans om de gemeente Ede en de Regio 
FoodValley nog beter op de kaart te zetten als dé kennisregio voor Food. We richten ons in deze 
collegeperiode op de opening van de WFC Experience en spreken daarvoor concrete 
tussenresultaten af met de gemeenteraad.’ 
 
Als je denkt dat je dan rustig aan kunt doen omdat je vier jaar de tijd hebt, dan heb je het mis. 
Een concept ontwerp, een definitief ontwerp, aanbesteding, bouw, inrichten van een organisatie 
etc kosten al snel vier jaar. ‘Opening in deze collegeperiode’ betekent dat ik heel snel aan de 
slag moest. En dat hebben we dan ook gedaan. Daar kwam bij dat op 20 maart 2019 de 
provinciale verkiezingen zijn. Het huidig college van gedeputeerden van de provincie Gelderland 
is goed op de hoogte van het belang van een World Food Center voor Ede, heeft daar geld voor 
beschikbaar. Een nieuw college moet weer helemaal op de hoogte gebracht worden van dat 
belang. En dat is allemaal tijdsverlies. Kortom, voor de provinciale statenverkiezingen willen we 
de financiële inbreng van de provincie veilig gesteld hebben. 
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De World Food Center Experience is een bezoekerscentrum waar kinderen met hun ouders en 
grootouders van alles kunnen beleven op het gebied van voedsel. Wat voedsel voor je lichaam 
betekent, maar ook hoe voedsel geproduceerd en verwerkt wordt. De uitdagingen die er in de 
wereld zijn om de groeiende wereldbevolking te voeden en de kennis die in Nederland in huis 
heeft op het gebied van voedsel. En dat alles op een manier die je het thema laat beleven. 
 
De Amerikaanse ontwerpers van de Experience zijn in de zomer van 2018 hard doorgegaan met 
hun werk. Eind augustus presenteerden ze hun plannen aan een comité van ruim 50 mensen. 
Vertegenwoordigers van voedingsbedrijven zoals Friesland Campina, DSM, Ahold, Nestle, en ook 
de WUR, het Voedingscentrum, schooldirecteuren, en mensen met kennis van ‘Experiences’ zoals 
een oud directeur van het Dolfinarium. Ook medewerkers van de Wereld Voedsel Organisatie 
van de VN in Rome keken via een videoverbinding mee. Bijna goed – was het oordeel van deze 
klankbordgroep. De ontwerpers vertrokken weer naar de VS en kwamen op 3 oktober met hun 
definitieve ontwerp. Opnieuw een zaal met ruim 50 mensen, opnieuw een video verbinding met 
Rome. En nu was het eindoordeel: we zijn er, dit is goed.  
Ondertussen begonnen de rekenaars van een Brits bedrijf te rekenen aan de businesscase. Wat 
moet het toegangskaartje kosten, hoeveel bezoekers gaan hier op af komen etc. Gemeente Ede, 
de provincie en de investeerder WFCD begonnen te onderhandelen. Wie legt hoeveel geld in, en 
welke garanties willen we van elkaar. Ondertussen was al berekend dat de bouw van het WFC, 
Ede 1500 arbeidsplaatsen zal opleveren en nog eens 1000 arbeidsplaatsen in toeleverende 
bedrijven. Naast de 330.000 bezoekers die jaarlijks de Experience bezoeken. Eind december lag 
er een onderhandelingsresultaat op tafel waarmee ik als verantwoordelijk wethouder naar het 
Edese college moest en de gedeputeerde naar haar college. Van de gemeente Ede wordt een 
subsidie van 6 miljoen euro verwacht, van de provincie van 17 miljoen euro, naast een bijdrage 
van 5 miljoen euro van het Rijk. Daarnaast is een lening aan de stichting WFC nodig van 26 
miljoen euro om het geheel te bouwen. Wat je in maanden tijd hebt uit onderhandeld moet je 
dan uitleggen aan je collega’s. Dat lukte en eind januari 2019 stemden zowel gedeputeerde 
staten van Gelderland als het college van Ede in met het onderhandelingsresultaat. Provinciale 
staten en de Edese gemeenteraad volgen met hun besluitvorming in het eerste kwartaal van 
2019.  
 

Preventieakkoord  
Het kabinet had in haar regeringsverklaring besloten dat er een preventieakkoord ontwikkeld 
moest worden. Een akkoord waarmee bedrijven en organisaties in Nederland de handen ineen 
zouden slaan om te werken aan de gezondheid van de Nederlanders. Begin april 2018 belde 
staatssecretaris Paul Blokhuis met de vraag of ik een van de overlegtafels van het 
preventieakkoord wilde voorzitten. In mei startte ik als voorzitter van de nationale preventietafel 
overmatige alcohol gebruik. Aan tafel zaten bijna 40 vertegenwoordigers van branches, 
bedrijven en organisaties. Van de drankenindustrie tot aan de verslavingszorg. In 7 maanden tijd 
lukte het ons om een akkoord te schrijven waar alle partijen mee uit de voeten kunnen. Het 
nationaal preventieakkoord dat gaat over roken, overgewicht en alcohol riep op dit akkoord te 
vertalen in regionale en lokale akkoorden. In de regio FoodValley pakten het Ziekenhuis Gelderse 
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Vallei, de huisartsen, CHE, WUR, Menzis zorgverzekeraar en de regio FoodValley dit op en sloten 
net voor de kerst een intentie akkoord met de belofte in 2019 de preventie afspraken concreet 
uit te werken.  
 

Financien  
Als wethouder verantwoordelijk voor Financien begon ik na de coalitie onderhandelingen aan 
een lastige klus. Veel ambities die dito geld kosten, maar tegelijk grote tekorten op het sociaal 
domein: WMO en Jeugdzorg. Tekorten die we terug willen dringen, maar wel op een zorgvuldige 
manier zodat we inwoners niet ongewenst in de problemen brengen. Dat betekende vooral in 
het najaar bij het opstellen van de begroting lastige afwegingen. Door een korting op de 
aanschaf van paspoorten die per 1 januari 2019 in zou gaan, te annuleren, konden we geld 
besparen. Niemand had die korting nog gehad, en je schaft maar een keer in de 10 jaar een 
paspoort aan. Als bestuurder sta je soms voor lastige keuzes. Het college koos voor een 
zorgvuldige afbouw van de tekorten in het sociaal domein. De korting op de paspoorten 
sneuvelde. De raad ging hier uiteindelijk ook mee akkoord. 
 



     Jaarverslag van de fractie over het jaar 2018    Pagina 24  

 

Contactgegevens ChristenUnie Ede 
 
Bezoekadres 
Raadhuis Ede, Bergstraat 4, 6711 DD Ede 
 
Postadres 
Raadhuis Ede, Postbus 9022, 6710 HK Ede 
o.v.v. Raadsfractie ChristenUnie Ede 
 
Wilt u de raadsfractie contacten? 
V.a. 19.30u vergadert de fractie ter voorbereiding op de agenda van de Politieke Dag Ede (PDE) 
van de daaropvolgende donderdag. De agenda voor de komende Politieke Dag Ede kunt u hier 
vinden: https://ede.raadsinformatie.nl/ 
 
Onze fractievergaderingen beginnen gewoonlijk op maandag om 19:30 uur en vinden plaats in 
onze fractiekamer A403 in het gemeentehuis, Bergstraat 4 te Ede. Wilt u contact met de fractie? 
Dat kan op verschillende manieren: 
 

 Inspreken tijdens één van onze reguliere fractievergaderingen. We maken graag even 
tijd voor u vrij. U kunt daarvoor opnemen met onze fractiesecretaris Daan Weststrate. 

 Schriftelijk of per e-mail kan natuurlijk ook. U kunt uw brief of e-mail sturen naar het 
hieronder weergegeven contactadres.  

 U kunt ons natuurlijk ook bellen. Zie hieronder voor onze gegevens. 
 
Tenslotte, we komen ook graag bij u langs! 
 
Fractiesecretaris 
Naam: Daan Weststrate 
Adres: Sint Hubertus 7, 6713 JN Ede 
Mobiel: (06) 27 35 85 85 
E-mail:  daan.weststrate@ede.nl  
 
E-mail aan de hele fractie: christenunie@ede.nl 
Website: www.ede.christenunie.nl  
 
Bestuur van de stichting Fractiviteiten Gemeenteraadsfractie ChristenUnie Ede 
Voorzitter:   Cora Otter-Van den Bosch  
Secretaris:   Daan Weststrate   
Penningmeester:  Harry Hindriks 
Lid:   Dirjanne van Drongelen 
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Bijlage 1: Data en Cijfers 
 
Fractievergaderingen: 
De fractie van de ChristenUnie is in 2018 in principe wekelijks op maandagavond bij elkaar gekomen in een 
fractievergadering, in totaal 37 keer. De ene week ter voorbereiding op de reguliere Politieke Dagen Ede (PDE) 
en dan andere keren voor openstaande gesprekspunten of standpuntbepalingen. 
 8 januari  
 15 januari  
 22 januari 
 29 januari 
 5 februari 
 12 februari 
 19 februari 
 5 maart 
 19 maart 
 26 maart 
 3 april 
 9 april 
 16 april  

 23 april 
 7 mei 
 14 mei 
 28 mei  
 4 juni  
 11 juni 
 18 juni 
 25 juni 
 2 juli 
 9 juli 
 10 september 
 17 september 
 24 september 

 1 oktober 
 8 oktober 
 15 oktober 
 29 oktober 
 5 november 
 12 november 
 19 november 
 26 november 
 3 december 
 10 december 
 17 december 

 
Fractiedagen: 
De fractie van de ChristenUnie is in 2018 1x bij elkaar gekomen in zogenaamde fractiedagen: 
- vrijdag 31 augustus en zaterdag 1 september 2018 - fractiedagen ter voorbereiding op het nieuwe politieke 
seizoen   
 
Politieke Dagen Ede 
In het jaar 2018 zijn er 24 Politieke Dagen (PDE’s) georganiseerd, te weten op de volgende donderdagen: terwijl 
het in dit verkiezingsjaar in de maanden februari / maart wat rustiger was met vergaderen, kwam de campagne 
op gang. Daar tegenover stond een drukke periode van inwerken voor nieuwe raadsleden en het 
formatieproces met alle bijkomende overleggen na de dag van de verkiezingen op 28 maart 2018.
 25 januari  
 8 februari 
 22 februari 
 8 maart 
 27 maart (afscheid vertrekkende raadsleden) 
 29 maart (installatie nieuwe gemeenteraad) 
 19 april 
 17 mei 
 31 mei 
 7 juni (bespreking bestuursakkoord) 
 14 juni 
 21 juni 

 28 juni 
 5 juli 
 12 juli  
 13 september 
 27 september 
 11 oktober  
 18 oktober 
 1 november 
 8 november 
 15 november 
 29 november 
 13 december 

 
Er zijn door de ChristenUnie in 2018 in totaal 4 keer schriftelijke vragen gesteld: 
1. 20180129 Schriftelijke vragen CDA en ChristenUnie m.b.t. Pleegzorg tot 21 jaar 

Portefeuille: Sociaal Domein   Ingediend door: Cora Otter 
2. 20180410 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. Aanwijzingsbesluit Werkkracht Ede B.V. 

Portefeuille: Sociaal Domein   Ingediend door: Dirjanne van Drongelen 
3. 20180619 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. Aantrekken natuurlijke vijanden v.d. eikenprocessierups 

Portefeuille: Natuur & Groenonderhoud Ingediend door: Niek van den Brink 
4. 20181026 Schriftelijke vragen ChristenUnie m.b.t. geplande herinrichting / ontstane onrust in Huygenspark 

Portefeuille: Wijkwerk / Wijkbeheer  Ingediend door: Sandra Kooij - van Roekel 
 
Er is door de ChristenUnie in 2018 in totaal 4 keer mondelinge vragen gesteld: 
1. 20180222: Mondelinge vragen over onveilige verkeerssituatie op de N224 

Portefeuille: Verkeer / Wijk Kernhem    Gesteld door: Daan Weststrate 
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2. 20180308: Mondelinge vragen over het proces van verkabeling hoogspanningslijnen 
Portefeuille: Ruimtelijke Ordening    Gesteld door: Daan Weststrate 

3. 20180614: Mondelinge vragen over het faillissement van Verian 
Portefeuille: Sociaal Domein     Gesteld door: Dirjanne van Drongelen 

4. 20181213: Mondelinge vragen over vergroening schoolpleinen   
Portefeuille: Natuur & Groenonderhoud   Gesteld door: Niek van den Brink 

 
Overzicht van de ingediende moties en amendementen uit het politieke jaar 2018 
Zie bijlage 2 – overzicht van de ingediende en gesteunde moties en amendementen 
 
Amendementen ingediend door de ChristenUnie:  
Amendementen aangenomen: 2   Amendementen verworpen: 2 
 
Moties ingediend door de ChristenUnie:  
Moties aangenomen: 19    Moties verworpen: 4  Moties ingetrokken: 2 
 
Er zijn in 2018 in totaal 5 persberichten verzonden naar de pers: 
20180222 PERSBERICHT - Voortaan altijd snelheidscontroles op de N224 
20180312 PERSBERICHT- Food Tour met minister Carola Schouten 'van beleid tot bord' 
20180308 PERSBERICHT - 'Hoog gespannen verwachtingen moeten nu waargemaakt worden' 
20180323 PERSBERICHT - ChristenUnie erg dankbaar met groei aantal stemmen 
20181026 PERSBERICHT - ChristenUnie vraagt aandacht voor aanhoudende onrust Huygenspark 
 
 
Jaarverslag 2018 over de geplaatste artikelen op de website – Ede.ChristenUnie.nl 
 
Januari  7 artikelen 
05-01-2018 Reactie op uitspraak Eppo Bruins inzake Lelystad Airport 
10-01-2018 Tweede Kamerlid Bruins luistert naar bezwaren lage vliegroutes 
11-01-2018 Menukaart Regio FoodValley: ‘Niet de mens is de maat van alles…’ 
12-01-2018 Update huisvesting Centrum voor Popcultuur (Kuiperplein 31) 
12-01-2018 Voortgang ‘Programma Inclusie’ 
26-01-2018 Excellente school: ‘waardevol door investering in onze kinderen’ 
30-01-2018 Laat pleegkinderen langer in een pleeggezin wonen! 
 
Februari  7 artikelen 
03-02-2018 Herenboeren Ede: een waardevol burgerinitiatief 
16-02-2018 Mijn tuin, jouw tuin 
17-02-2018 De keuzes van de ChristenUnie, toegelicht aan de hand van muziek 
20-02-2018 Designated Survivor 
21-02-2018 ChristenUnie: uitstel Lelystad ‘logisch’en ‘enige juiste keuze’ 
22-02-2018 Voortaan altijd snelheidscontroles op de N224 
23-02-2018 Routekaart Energieneutraal  
 
Maart  11 artikelen 
08-03-2018 Terugblik op de coalitieperiode: ‘Investeren in mensenlevens’ 
08-03-2018 Hoog gespannen verwachting: ‘kabels moeten snel ondergronds!’ 
08-03-2018 2050 -> 2035 
12-03-2018 ‘Voedselverspilling is vooral een communicatieprobleem’ 
13-03-2018 Glasvezel mogelijk gemaakt voor Binnenveld door Wethouder Meijer 
15-03-2018 Onze speerpunten nu ook in eenvoudige taal 
19-03-2018 Volksgezondheid en veiligheid in geding bij vuilnisbelt Wekerom 
22-03-2018 ChristenUnie blij met 2e plek in Edese raad 
23-03-2018 Inzet tijdens openbaar lijsttrekkersoverleg n.a.v. uitslag verkiezingen 
28-03-2018 Veel dank bij afscheid van raadsleden van Beek en van Heuveln 
29-03-2018 Nieuwe ChristenUnie-fractie legt eed af in gemeenteraad 
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April  2 artikelen 
11-04-2018 ChristenUnie, CDA, GemeenteBelangen, GroenLinks en D66 gaan met elkaar onderhandelen 
11-04-2018 ChristenUnie vraagt duidelijkheid over arbeidsrelatie Wsw-werknemers 
 
Mei  3 artikelen 
12-05-2018 Herdenken is meer dan herinneren 
17-05-2018 Bestuursakkoord 2018-2022: ‘Ruimte voor Ede’ 
18-05-2018 Onze idealen in het (concept) bestuursakkoord 2018-2022 
 
Juni  4 artikelen 
05-06-2018 Peter Jansen vertrekt naar Curaçao 
15-06-2018 Duidelijkheid gevraagd voor Edese klanten en medewerkers Vérian 
19-06-2018 ChristenUnie wil natuurlijke vijanden inzetten tegen de eikenprocessierups 
29-06-2018 Bestuursakkoord 2018-2022 ‘Ruimte voor Ede’ ondertekend 
 
Juli  3 artikelen 
05-07-2018 Bijdrage ChristenUnie tijdens behandeling Meerjarenbeleidsvisie 2019-2022 
05-07-2018 ChristenUnie vraagt college om overlast vuurwerk terug te dringen 
06-07-2018 ‘Wie wil jij zijn voor de kinderen van morgen?’ 
 
Augustus 2 artikelen 
06-08-2018 ChristenUnie stelt raadsvragen over gevolgen vervallen gasaansluitingen 
14-08-2018  ChristenUnie pleit voor een toegankelijk station Ede-Wageningen 
 
Oktober  6 artikelen 
26-10-2018  ChristenUnie vraagt aandacht voor onrust in Huygenspark 
 
November 10 artikelen 
02-11-2018 Bijdrage Algemene Beschouwingen 2018 
05-11-2018 Leden ChristenUnie pleiten voor uitzetstop 400 gewortelde kinderen 
10-11-2018 ‘Dag van de Mantelzorger’ 
12-11-2018 ‘Ede zou meer zelf moeten bouwen’ 
15-11-2018 ‘Rookvrije samenleving’ 
16-11-2018 Prestatieafspraken met Woonstede over lastenverlichting OZB 
16-11-2018 Het World Food Center (WFC) 
17-11-2018 ‘Eindelijk is het dan zover….!’ 
19-11-2018 Krijgt Ede straks ook gratis water? 
22-11-2018 Stand van zaken binnen het sociale domein 
 
December 2 artikelen 
01-12-2018 'Onderzoek alternatieven voor autotunnel' 
21-12-2018 ChristenUnie tevreden over aanpassingen ontwerp Parklaan  
 
2018  57 artikelen zijn er via de website gepubliceerd 
 
Top-10 meest gelezen artikelen      Weergaven: Unieke weerg: 
1. 05-06-2018 Peter Jansen vertrekt naar Curaçao    234  217 
2. 26-10-2018  ChristenUnie vraagt aandacht voor onrust in Huygenspark  188  157 
3. 23-03-2018 Inzet tijdens openbaar lijsttrekkersoverleg n.a.v. uitslag verkiezingen 179  157 
4. 18-05-2018 Onze idealen in het (concept) bestuursakkoord 2018-2022  131  106 
5. 13-03-2018 Glasvezel mogelijk gemaakt voor Binnenveld door Wethouder Meijer 102  90 
6. 15-03-2018 Onze speerpunten nu ook in eenvoudige taal   95  88 
7. 11-04-2018 ChristenUnie, CDA, GemeenteBelangen, GroenLinks en D66 gaan  90  77 

met elkaar onderhandelen  
8. 14-08-2018 ChristenUnie pleit voor een toegankelijk station Ede-Wageningen 74  62 
9. 30-01-2018 Laat pleegkinderen langer in een pleeggezin wonen!   66  55 
10. 05-11-2018 Leden ChristenUnie pleiten voor uitzetstop 400 gewortelde kinderen 66  58 
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Jaarverslag Sociale Media 2018 over de geplaatste artikelen op ons Facebookaccount 
 
Januari  - 16 berichten  
Februari  - 15 berichten 
Maart  - 27 berichten 
April  - 6 berichten 
Mei  - 7 berichten 
Juni  - 3 berichten 

Juli  - 1 bericht 
Augustus - 2 berichten 
September - 5 berichten 
Oktober  - 1 berichten 
November - 7 berichten 
December - 5 berichten 

 
2018  95 berichten zijn er online gezet 
 
Wat is het verschil tussen paginaweergaven en bereik? 
* Paginaweergaven staan voor het aantal keer dat het profiel van een pagina door mensen is bekeken. Dit 
omvat mensen die zijn aangemeld bij Facebook en mensen die niet zijn aangemeld. 
* Het bereik staat voor het aantal mensen dat een paginabericht heeft bekeken. Het bereik kan worden 
onderverdeeld in mensen die je berichten met advertenties of zonder advertenties hebben bekeken (betaald of 
organisch bericht). 
 
Top-10 berichten / foto’s met het meeste weergaven: (Het aantal personen waaraan je bericht is getoond) 
 
1. 09-03-2018 ‘Wij willen werken aan inclusieve samenleving’  9378 
2. 02-03-2018 Wij kiezen voor toekomstige generaties – Leon Meijer 6667 
3. 19-03-2018 Woensdag zijn de verkiezingen GR2018   6414 
4. 17-11-2018 Eindelijk is het dan zover – film hoogspanningslijn  6337 
5. 10-11-2018 Raadslid Dirjanne van Drongelen: ‘Dag v.d. Mantelzorger’ 3946 
6. 23-02-2018 'Voortaan altijd snelheidscontroles op de N224'  3527 
7. 24-11-2018 Zojuist is motie laagvliegroutes aangenomen CU-congres 3238 
8. 17-03-2018 “Allemaal mooie plannen - wat hebben we nu bereikt?” 2999 
9. 15-11-2018 Raadslid Sandra Kooij: Rookvrije sportverenigingen  2221 
10. 14-08-2018 ChristenUnie pleit voor een toegankelijk station  2113 
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Jaarverslag 2018 over de geplaatste artikelen op ons Twitteraccount  
 
Toptweets in de periode 1              1 januari t/m 31 maart 2018 
U hebt met uw Tweets 45,426 weergaven verdiend gedurende deze periode van 90 dagen. 

 
 
Toptweets in periode 2         1 april t/m 30 juni 2018 
U hebt met uw Tweets 28,604 weergaven verdiend gedurende deze periode van 91 dagen. 
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Toptweets in periode 3               1 juli tot 30 september 2018 
U hebt met uw Tweets 19,070 weergaven verdiend gedurende deze periode van 91 dagen 

 
Toptweets in periode 4                    1 oktober t/m 31 december 2018 
U hebt met uw Tweets 22,601 weergaven verdiend gedurende deze periode van 91 dagen. 
 



Bijlage 2 - Overzicht moties en amendementen

Datum A / M Titel Betrokken partijen Raadslid Status
25-jan Motie Statiegeldalliantie CU, CDA, GB, D66, PvdA, GL, FG Peter Jansen aangenomen
25-jan Motie Vliegroute IJsselmeer-Noordzee DKE, SGP, CDA, CU, D66, PvdA Daan Weststrate aangenomen
8-feb Motie Herijking hondenbeleid VVD, CDA, CU, GB, D66, GL Peter Jansen aangenomen
8-mrt Amendement Energieneutraal 2035 CU, D66, PvdA, GL, DKE Peter Jansen verworpen
8-mrt Motie Duurzaam WFC DKE, CU Peter Jansen aangenomen
8-mrt Motie Strategisch huisvestingsplan onderwijs SGP, CU, GL Daan Weststrate aangenomen
8-mrt Motie Energiebesparing GL, CU Peter Jansen verworpen
8-mrt Motie Eerlijk kinderpardon GL, CU, GB, D66, PvdA Dirjanne v. Drongelen ingetrokken
5-jul Motie Handhaving uitkeringsfraude D66, CU, GL, PvdA Dirjanne v. Drongelen verworpen
5-jul Motie Terugdringen overlast vuurwerk CU, SGP, GL, DKE Niek van den Brink aangenomen
5-jul Motie Adopteren rotondes SGP, CU, CDA Niek van den Brink aangenomen
5-jul Motie Glasvezelverbinding raadsvergaderingen VVD, CU, CDA, GB, GL, EdeNu Cora Otter aangenomen
5-jul Motie Signaleren eenzaamheid ouderen SGP, CU, PvdA, DKE Cora Otter aangenomen

11-okt Motie We doen het samen GL, CU, CDA, EdeNu, BB D66, PvdA, DKE Niek van den Brink aangenomen
15-nov Motie Stimuleren CPO-initiatieven CU, CDA, GL, PvdA Bram van der Beek aangenomen
15-nov Motie Subsidieaanpassing 'De oude Hofstede' VVD, CU, CDA, GB, GL, BB, EdeNu, PvdA,D66 Sandra Kooij aangenomen
15-nov Motie Thuisondersteuning mantelzorgers CU, GL Dirjanne v. Drongelen ingetrokken
15-nov Motie Watertappunten CU, CDA, GB, GL, PvdA Daan Weststrate aangenomen
15-nov Motie Prestatieafspraken Woonstede OZB CU, VVD, GL, PvdA Niek van den Brink aangenomen
15-nov Motie Lokaal preventieakkoord CU, CDA, GL, D66 Sandra Kooij verworpen
15-nov Motie Natuur- en bosonderhoud PvdA, SGP, CU, CDA, GL, EdeNu, D66 Bram van der Beek aangenomen
15-nov Motie Draaistoelschommel Marktplein GB, CU, GL, PvdA, DKE Cora Otter aangenomen
15-nov Motie Eerlijk kinderpardon GL, CU, GB, EdeNu, PvdA Dirjanne v. Drongelen aangenomen
15-nov Motie Vaart minderen GL, CU, D66 Niek van den Brink verworpen
15-nov Amendement Kredietaanvraag Grotestraat CU, GL, EdeNu Daan Weststrate verworpen
13-dec Amendement Lobby Station Ede-West GL, CU Daan Weststrate aangenomen
13-dec Amendement Onttrekkingsbesluit overgang Kerkweg CDA, CU, GB, VVD, GL Niek van den Brink aangenomen
13-dec Motie Kerkweg onderzoek tunnelvarianten CDA,  SGP, CU, GB, VVD, D66, DKE Niek van den Brink aangenomen
13-dec Motie Reclamebelasting Bennekom D66, CU, GB, GL Daan Weststrate aangenomen
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